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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "Vörös kódot a kórházakban is: annyian halnak meg kórházi 
fertőzésben, ahányan az utakon?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Sokáig titkolta a kormányzat a magyar kórházi fertőzések közérthető módon való közzétételét. Évek
óta küzdött a szakma és több politikai erő is, hogy végre legyen nyilvános a kórházi fertőzések, és 
az ezzel összefüggő halálozások statisztikája.

Volt oka titkolózni a Kormánynak. A legfrissebb adatok szerint ugyanis 15 ezernél is több kórházi 
fertőzés történt a hazai kórházakban, és majdnem ugyan annyian haltak bele a fertőzésbe, ahányan a
közutakon közlekedési balesetbe. Míg az utakon 567-en haltak meg közlekedési balesetben az 
elmúlt évben, a kórházainkban kórházi fertőzés miatt 541-en.

Míg a rendőrség az idei évben – az előző évnél is magasabb közúti halálos balesetek száma miatt - 
vörös kódot lépetetett életébe és fokozott ellenőrzést rendelt el az utakon, addig a hazai kórházak a 
fertőzések adatait inkább titkolják, elhallgatják.

Normális esetben ilyen halálozási adatokat látva, vörös kódot kellene elrendelni a hazai 
kórházakban, és a hatékony fellépésről intézkedni, ehelyett hazánkban úgy tűnik, félvállról kezelik 
a problémát. Semmelweis Ignác országában - aki az egészségügyi fertőzések elleni küzdelem egyik 
első úttörője volt - előfordulhat, hogy kórházaknak nem jut elegendő pénze higiéniai eszközökre, 
fertőtlenítésre.

Sőt a probléma még súlyosabb annál, amit gondolunk. Ugyanis nem csak, hogy nem dokumentálja 
és publikálja a fertőzések egy részét sok intézmény, de a kórházi fertőzések is „fejlődnek”. Mind 
előfordulásuk száma, mind súlyossága is folyamatosan növekszik világszerte.



Most úgy tűnik hazánk vesztésre áll ebben a harcban.

Mindezekre tekintettel – bízva abban, hogy személyesen teszi ezt meg az Országgyűlésben – az 
alábbi kérdésekre várom Tisztelt Miniszter Úr válaszát:

Miért kell folyton titkolózni a kórházi fertőzésekről?

Miért nem lép fel a Kormány kellő erővel és eszközzel a fertőzések ellen?

Miként ítéli meg a Kormány a kórházi fertőzésekből eredő halálozási számokat? Meddig hagyják 
még magukra a kórházi fertőzésekkel szembeni küzdelemben a betegeket, orvosokat?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2019. november 12.

Tisztelettel,

Dr. Lukács László György
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